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Vårterminen 2020  

Lillebo och Pyttebo 

Fyra småbarnsgrupper med sammanlagt 18 barn. 

Pedagoger: 

100 % 

80% 

80% 

40% 

Två vikarier som täck upp tjänsterna 3 av tjänsterna till 100% 

Tomtebo 

15 barn 

Pedagoger: 

100% 

90% 

75% (Resurs) 

En vikarie som täckt upp 90-tjänsten till 100%  

Västan 

16 barn 

Pedagoger: 

100% varav 10% till köarbete (en viss % till Solbarnsarbete) 

80% 

En vikarie som täckt upp tjänsterna till 100% 

Östan 

16 barn 

100% 

81% 

74% Varav 50% är en resurstjänst 

Eftermiddagspedagog 

50%  

Köket 



100% 

85%                           

50% Försäkringskassan betalar c: a hälften. 

Sövdeborgs redovisningsbyrå  

Bokföring, löneutbetalningar, fakturering av kommuner och föräldrar samt bokslut. 

Rektorstjänst  

Cia Håkansson  

60% 

Vaktmästare 

Fakturerar kostnader 

Eurytmi 

7,5% 

Modersmålsstöd 

Tyska  

Spanska – S + vi själva 

Engelska – vi själva 

Vikarier 

4 – 6 st 

Höstterminen 2020 

Lillebo och Pyttebo 

16 barn 

Pedagoger: 

100% 

80% 

80% 

Två vikarier som täck upp 80-tjänsterna till 100% 

Tomtebo 

16 barn 

Pedagoger: 

100% 



80% 

En vikarie som täckt upp 80-tjänsten till 100%  

Västan   

17 barn.  

Pedagoger:    

100%  

80%                                                                        

En vikarie som täckt upp 80-tjänsten till 100%  

Östan 

17 barn. 

Pedagoger: 

80% 

80% 

70% Resurstjänst 

40% En vikarie som täckt upp 80-tjänsten + annat behov 

Eftermiddagspedagog 

50% 

Köket 

92,5% 

92,5% 

50%  Försäkringskassan betalar c: a hälften. 

                                                                                        

Rektor 

Cia Håkansson                                100% 

                                                                                     

Sövdeborgs redovisningsbyrå  

Bokföring, löneutbetalningar och fakturering av kommuner och föräldrar.  

Vaktmästare 

Fakturerar kostnader 

Eurytmi 



7,5% 

Modersmålsstöd 

Lika som under vårterminen. 

Vikarier 

4 stycken 

Kollegium, planering och komptimmar 

Lekskolans kollegium har under året samlats på torsdagar 16.30 – 18.30 för att planera 

verksamheten. Under VT-20 har vi träffats i stora rummet på Backebo och under HT-20 

tvingades vi succesivt att gå över till möten via Zoom pga. pandemin. Vi har samlats för att 

föra pedagogiska samtal, fördjupa oss i ett studium, planera gemensam verksamhet och öva 

konstnärligt. 

Vi har haft svårt att hinna med våra olika ambitioner och försökte att under hösten göra ett 

schema när vi övar konstnärligt, har studium eller barnbeskrivning. Det fungerade inte fullt ut 

men är en bit på väg. Vi har ibland tagit fram ”Hatten” för att ge näring åt de pedagogiska 

samtalen. 

Vår strävan är också att öva oss i SEA:s vägledning till att föra samtal och att fatta beslut. 

En avsatt tid under kollegiet finns för rapportering från kollegium-styrelse-kollegium och 

delegerade områden. 

Vår strävan är att varje grupp kan planera på arbetstid, vi har ett ständigt pågående arbete med 

att försöka uppnå denna strävan. Detta har vi ännu inte uppnått. 

Under vårterminen, med start i januari, tog vi bort kompdagarna. Vi försöker istället att se till 

att, i första hand, alla huvudpedagoger använder sina komptimmar för att ta ledigt på loven. 

Under loven försöker vi även lägga in planeringstid, enskilt eller med kollegor samt ha 

föraldrasamtal. Vi kommer att utvärdera detta efter ca ett år. 

Köket har 37 timmars arbetsvecka och skriver upp tid därutöver som komp. 

Dokumentation 

Varje grupp dokumenterar sin verksamhet i gruppen efter varje termin. Dokumentationen 

skickas till Cia (rektor).   

Planeringsdagar 

Planering i varje grupp under vecka 8. 

Planering i varje grupp under vecka 15. 

17 juni – Tillbakablick och förberedelse inför höstterminen. 

3 och 4 augusti - Planering i kollegiet utifrån vår Årsplan, gjorde kalendarium, såg över 

Årsringen och våra vikarier. 

I barngrupperna planerade vi kring inskolningar, hembesök, inköp mm.  



Planering i varje grupp under vecka 44 

22 december – Vi gjorde klart vårt kalendarium och planerade verksamheten utifrån vår 

Årsplan, detta fick ske via Zoom då vi har fått hantera hur vi möts pga. den rådande 

pandemin. 

Distriktsmöten 

Alla distriktsmöten blev tyvärr inställda pga. den rådande pandemin. 

RWS-styrelsemöten 

En av våra medarbetare är ledamot i RWS-styrelse 

Under vårterminen deltog vår medarbetare i tre styrelsemöten, två i Järna och ett i Skillinge 

som var ett längre visionsmöte. 

Under hösten skulle vår representant för RWS vara med på ett nordiskt möte på Orust med 

Sverige, Norge och Danmark representerade. Mötet inställt pga. av covid-19.  

Under hösten deltog vår representant för RWS på två styrelsemöten i Järna och två 

skypemöten. 

RWS står för kostnaderna. 

En av våra medarbetare deltog som representant för IASWECE på två av styrelsemötena 

under året. 

IASWECE 

En av våra medarbetare är Sveriges representant för IASWECE, den internationella 

organisationen för alla Waldorfförskolor i hela världen. RWS står för kostnaderna och även 

för vikariekostnaderna under de c: a två veckor som vår medarbetare är på möten. 

Inga resor med fysiska möten pga. pandemin. Arbetet har fortsatt digitalt. 

Landskollegiet 

I samband med Samrådsmöterna vår och höst träffas Landskollegiet under normalt rådande 

omständigheter. 

Landskollegiet består av representanter från waldorfförskolorna i Sverige. 

En medarbetare från oss är representant från Södra distriktet. 

Medarbetaren deltog som representant på det planerade RWS mötet i mars som tyvärr blev 

avbrutet i förtid pga. pandemin. 

RWS-fortbildningsmöten  

Varje år anordnar RWS (Riksföreningen Waldorfförskolorna samråd) under normala 

omständigheter fortbildningsmöten dit alla waldorfförskolor i hela landet bjuds in, tyvärr har 

dessa möten blivit inställda under 2020. Istället har två fortbildningar erbjudits under 

höstterminen med begränsat antal deltagare: 



1–2 oktober med Michaela Glöckler – Om en global pandemi och vårt immunförsvar samt - 

Om den digitala kulturen.  

16–17 oktober med Mary Baratt-Due – Kvintstämning och med Ursula Flatters – Barndomens 

ton- och musikkänsla. 

Mars i Järna 

Avbrutet och inställt  

Rektorsdagen och RWS styrelsemöte blev av. 

Oktober i Järna 

En medarbetare deltog på RWS styrelsemöte 15 oktober samt på fortbildningsdagarna 16 – 17 

oktober. 

Utbildningar och kurser 

Två medarbetare har fortsatt sin Waldorfförskollärarutbildning på WLH i Bromma. 

6 kurstillfällen. Första utbildningstillfället i januari på plats, de andra via zoom? 

En medarbetare har påbörjat en kommunal förskollärarutbildning på Malmö Universitet, 

medarbetaren är redan utbildad waldorfförskolelärare och läser den kommunala utbildningen 

för att få behörighet att utbilda sig till specialpedagog.  

En av våra vikarier har också påbörjat Waldorfförskollärarutbildning på WLH i Bromma. 

Studiedagar 

28 februari då vi bjöd in Kefas Berlin och Lunds waldorfskola. Vi dansade, sjöng och hade en 

underbart givande dag. 

24 april – Vi arbetade i trädgården och planerade verksamheten  

18 september - Vi arbetade med likabehandlingsplanen, vek lyktor m.m. 

23 oktober - Vi hantverkade, planerade, hade studium med samtal kring de fyra väsensleden 

kopplat till den första sjuårsperioden, fastställde likabehandlingsplanen och vår värdegrund. 

Eurytmi 

Tomtebo, Östan och Västan hade eurytmi med Lene, var grupp för sig, på torsdagar. Från och 

med 13 oktober har Solbarnen tillsammans med Solkulla och Solvinden eurytmi med Maria 

Linden i eurytmisalen på tisdagar. Vi hann med 4 gånger innan det avbröts pga. covid-19. 

Barnteater 

31 januari Thomas Wiehe besökte oss och spelade ”Gastock”. 

Studiebesök och praktik 

En kort period under våren, innan covid-19 tog fart, hade Tomtebo en praktikant 1 dag/veckan 

från Äventyrsgymnasiet i Lund. 



Helsingborgs Waldorfförskola var och hälsade på oss för att se på vår utemiljö samt innemiljö 

i oktober. 

Föräldramöten 

10 mars -var grupp för sig p.g.a. pandemin. 

8 september - vi lyckades genomföra föräldramöten var för sig genom att sprida ut oss och 

använda Lunds Waldorfskolas lokaler. 

3 november - inställt p.g.a. pandemin 

Solbarnsverksamhet 

Under vårterminen hade vi 13 Solbarn och höstterminen 17 Solbarn. 

Vi har haft fyra Solbarnskollegiemöten under året. Solbarnskollegiet har under vårterminen 

bestått av Sara, Kia och Eva Halling från Hardeberga och Nina från Solvinden och under 

höstterminen av Sara, Hanna och Eva Halling från Hardeberga, Nina från Solvinden och 

Alexander från Solkulla. 

1 mars - Solbarnsföräldramöte där vi berättade om vår Solbarnsverksamhet för de blivande 

Solbarnen. 

20 augusti – Solbarnsföräldramöte tillsammans med Solkulla för den nya Solbarnsgruppen. 

Vi har under året, främst på torsdagar, haft gemensam solbarnsverksamhet med Solvinden och 

Solkulla. Under höstterminen har vi haft Solbarnsverksamhet på tisdagar kl. 9 – 12 med 

Solkulla och Solvinden. Under slutet av höstterminen har varje grupp (Solvinden, Solkulla 

och vår lekskola) varit var för sig pga. covid-19. För övrigt sker vårt Solbarnsarbete dagligen. 

Vår Solbarnsverksamhet förbereder barnen inför skolstart. 

Tre gånger under april – maj träffades de blivande skolbarnen i fritidsskogen under 

förmiddagen. Då bjöds även de barn som inte var knutna till någon av Lekskolorna in. Vi 

besökte Vindkulla fritids en vårförmiddag. Blivande lärare till klass 1 besökte oss och 

överföringssamtal hölls under våren. 

Förutom det vi själv gör med Solbarnen har vi haft: 

Cirkuslek 1 gång under höstterminen, skissernas museum, besök på vår Bondgård – Kulturens 

Östarp vår och höst, besökt Smeden i smedjan, besökt Biodlaren i bigården och 

trädgårdsmästaren vid grönsaksodlingarna. 

Medarbetarsamtal 

Medarbetarsamtal pågår löpande under hela året. Som vanligt är det svårt att få till det under 

arbetstid. Det är Cia Håkansson vår rektor som genomfört dessa. 

Brandskydd 

Brandövning vår och höst. Skolan har också brandövningar där Tomtebo, Lillebo och Pyttebo 

blir involverade. 

16 april - Brandskyddsutbildning, det har vi vartannat år. 



HLR 

Har vi vartannat år, dags igen år 2021. 

Årstidsfester 

14 februari- Solfest 

3 april – Påskfest 

25 april – Trädgårdsarbetsdag  

5 juni – Sommarfest, en annorlunda sommarfest. Vi var fast beslutna att ge Solbarnen en 

liknande sommarfest som vi brukar, vi fick tänka annorlunda bara helt enkelt:  

Vi bestämde oss för att Solbarnen skulle få varsin handskriven inbjudan i kuvert till 

avslutningsfesten. Sommarfesten och dagen skulle avslutas kl. 14.00 för alla på lekskolan 

utom för Solbarnen. De barn som var kvar efter kl.14 fick samlas på småbarnsgården för att 

kunna ge utrymme till Solbarnens avslutning uppe på Backebo. Klockan 15.30 startade 

Solbarnsfesten tillsammans med högst två medföljande familjemedlemmar samt fröknar. Det 

blev alltså till slut en mycket fin avslutning som var väldigt uppskattad. Vi var glada och 

stolta att med gemensamma krafter och idéer kunna genomför festen på ett tryggt sätt så 

Solbarnen fick sin välförtjänta avslutning. 

14 augusti – Bullkalas med vårdnadshavare (max 2 personer) utspridda och uppdelade, 

småbarnsavdelningen var t.ex. på framsidan av församlingshemmet. 

19 september -Småbarn hade en liten grupp föräldrar och fröknar som arbetade med 

bussbygge på småbarnsgården. 

29 september – Mikaelifest 

2 oktober – Skördefest som tyvärr fick bli utan vårdnadshavare. 

7 oktober – Med hjälp av vikarier kunde vi genomföra årets Äppelmusteri. 

10 oktober – Trädgårdsarbetsdagen blev tyvärr inställd. Fröknarna fixade och donade själva i 

trädgårdarna. Vi bjöd senare in var storbarnsgrupp för sig att ordna med arbetsdag på olika 

datum. 

13 november – Lyktfesten fick bli i ny regi. Barn och vårdnadshavare fick gå hem direkt efter 

sagan och med sig fick barnen varsin påse med fika till familjen. 

17 november – Ljusstöpning. Tyvärr utan vårdnadshavare då vi inte kunde bjuda in någon 

p.g.a. pandemin. 

november – Julbasaren var tråkigt nog tvunget att ställas in. Istället fick Solbarnen ha affär 

utanför lekskolan med sina alster och lekskolan hade försäljning av mjölksyrat och 

surdegsbröd utanför köket. 

28 november – Adventspiral, uppdelat per grupp utan vårdnadshavare. 

18 december – Terminsavslutning med Julfest för barnen 

 



Inskrivningssamtal 

Under maj och juni hade vi inskrivningssamtal i alla grupper. Även några under hösten med 

de barn som blev erbjudna plats senare. 

Tillsyn – kommunen 

Inte detta år.  

Tillsyn – miljöförvaltningen 

Inga besök, bara mejlkontakt. Kontakt via mail om ändrade lokalförhållenden. 

Tillsyn – kök 

Under vårterminen fick vi vår årliga tillsyn. 

Kommunmöten 

Allt inställt p.g.a. rådande pandemi. 

Trädgårdsarbetsdagar 

25 april och 10 oktober hade vi planerat trädgårdsarbetsdagar, dessa fick vi planera om och 

genomförde var grupp för sig på olika datum.  

Öppet hus på Lekskolan 

Inställt  

Året 2020 

Året 2020 har inte varit som något annat år varit på lekskolan. Vi har precis som alla andra i 

vårt samhälle, och resten av världen, fått handskas med den pandemi som i skrivande stund 

fortfarande råder. Året som gått har präglats mycket av processen med att bygga vårt nya 

småbarnshus Ängabo. Det påbörjades redan i december 2019 då Lunds Waldorfskolan vi bor 

vägg i vägg med erbjöd oss att köpa en del av deras mark att bygga vårt hus på. I januari gick 

köpet igenom och vi skickade snabbt som tusan in en ansökan om förhandsbesked för 

bygglov. I denna del av processen funderade vi mycket på hur vi skulle gestalta vårt nya hus, 

vi funderade bl.a. på att köpa färdiga moduler. 

I mars hade vi kommit fram till att vi måste fråga arkitekten Mats Wedberg som ritade 

Backebo om han vill hjälpa oss att rita vårt nya hus. Det ville han gärna och vi blev så glada. 

Vi önskar bygga ett hus vars huskropp speglar Backebos utseende. Vi var mycket spända på 

vad Mats skulle komma på och visa oss efter våra önskningar. 

I april fick vi se ett första utkast på huset, detta utkast kom att bearbetas länge och noga. 

Maj, nu är nybyggnadskartan färdig! 

Juni, vi fick besked om att bygglovet är på remiss. En spänd väntan sänkte sig över oss när vi 

gick på semester. 

I augusti fick vi glädjesamt ta emot beskedet att vi fått ett positivt förhandsbesked. Nu 

skickade vi snabbt in ansökan om bygglov.  



I september har vi ett spänt och förväntansfullt möte med banken och vi skickar in 

kompletteringar för bygglovet. 

Oktober, bygglovet är beviljat! 

November, vi har ett tekniskt samråd med alla involverade parter. 

December, vi väntade spänt på byggstart. 

Mycket annat har försiggått i kulisserna av husbyggsprocessen, bl.a. så lämnade vi över 

Pyttebolokalen till skolan den sista juli och Pyttebo flyttade ned till Lillebolokalen. 

 

Tack alla medarbetare, barn, vårdnadshavare och Styrelsen för allt ni bidrar med på olika sätt 

som gör att vi tillsammans skapar Lekskolan i Hardeberga. 

 

 

 

 

 

 

 

                                            

 

 

 

                                                                              

 

 

 

 

 

 

 

 


